
Protokół Nr XVIII/2020 

z Sesji Rady Powiatu  w Nowym Mieście Lubawskim  

w dniu 27 lutego 2020 r. 

 

XVIII Sesja szóstej kadencji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim odbyła się  

27 lutego 2020 r. w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego w Nowym Mieście Lubawskim przy ul. 

Rynek 1. Ogłoszenie o sesji stanowi załącznik nr 1. 

Obrady rozpoczęły się o godz. 1400,  a zakończyły ok. godz. 1800. 

Obrady były rejestrowane za pomocą urządzeń nagrywających obraz i dźwięk oraz  

transmitowane online za pośrednictwem strony. 

Ad. 1  

Otwarcie XVIII Sesji Rady Powiatu 

Obrady otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Powiatu Kazimierz Wiśniewski. 

Przewodniczący przywitał wszystkich przybyłych na sesję: 

- radnych Rady Powiatu (lista obecności stanowi załącznik nr 2),   

-  Sekretarza Powiatu Ewę Kalisz – Górzkowską, 

-  Skarbnika Powiatu Sebastiana Kińskiego, 

-  Radcę Prawnego Macieja Sikorskiego, 

- kierowników jednostek organizacyjnych powiatu, szefów służb i naczelników 

Starostwa Powiatowego (lista obecności- załącznik nr 3). 

W sesji uczestniczył również Poseł na Sejm RP Zbigniew Ziejewski oraz przedstawiciele 

Szpitala Powiatowego w Nowym Mieście Lubawskim Sp. z o.o.:  

- Ordynator Oddziału Wewnętrznego Aleksandra Dembowska – Niścigorska,  

- Koordynator Izby Przyjęć Liliana Błaszkowska,  

- Koordynator ratowników medycznych Bartłomiej Skocki. 

Obradom przysłuchiwali się przedstawiciele mediów: Redaktor Tygodnika Internetowego 

Grzegorz Podkomorzy, Redaktor Gazety Nowomiejskiej Alicja Laskowska.   

Ad. 2 

Stwierdzenie quorum 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził, że aktualnie w sesji uczestniczy 16 

radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały. Nieobecny był radny Jan Czapliński.  
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Ad. 3 

Powołanie Sekretarza obrad 

Przewodniczący zaproponował, żeby Sekretarzem obrad była radna Teresa Łątkowska. 

Przewodniczący zapytał czy radna wyraża zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza obrad. 

Radna Łątkowska wyraziła zgodę. 

Przystąpiono do głosowania. Raport z głosowania stanowi załącznik nr 4. Radna Łątkowska 

została powołana na Sekretarza obrad. 

Ad. 4 

Przyjęcie porządku obrad 

Przewodniczący poinformował, że radni otrzymali porządek obrad (załącznik nr 5). Wpłynął 

również wniosek Zarządu Powiatu o jego rozszerzenie. Przewodniczący odczytał wniosek  

o rozszerzenie porządku obrad (załącznik nr 6).  

Zapytał czy ktoś z radnych ma uwagi. Uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia korekty do uchwały w sprawie zmiany 

uchwały nr XV/93/2019 Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 12 grudnia 2019 

r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 

2020 – 2034 ze zm. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 7. Korektę przyjęto. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia korekty do uchwały w sprawie zmiany  

w planie dochodów i wydatków w uchwale nr XV/94/2019 Rady Powiatu w Nowym Mieście 

Lubawskim z dnia 12 grudnia 2019 r. w sprawie uchwalenia budżetu powiatu nowomiejskiego 

na 2020 r. ze zm. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 8. Korektę przyjęto. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie rozszerzenia porządku obrad o punkt: Podjęcie uchwały 

w sprawie zmiany Uchwały Nr XVII/106/2020 Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim 

z dnia 30 stycznia 2020 r. w sprawie zatwierdzenia projektu pod nazwą „Aktywizacja osób 

młodych pozostających bez pracy w powiecie nowomiejskim (V)”. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 9. Dodatkowa uchwała będzie rozpatrywana jako 

pkt. 19a. 

Przewodniczący przedstawił porządek obrad po zmianach. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia porządku obrad. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 10. 

Porządek obrad po zmianach przedstawiał się następująco: 
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1. Otwarcie obrad XVIII Sesji Rady Powiatu. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Powołanie Sekretarza obrad. 

4. Przyjęcie porządku obrad. 

5. Przyjęcie protokołu z XVII Sesji Rady Powiatu.  

6. Sprawozdanie z prac Zarządu. 

7. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

8. Sprawozdanie z działalności Szpitala Powiatowego w Nowym Mieście Lubawskim 

Sp. z o.o. w 2019 r. /sytuacja finansowa i organizacyjna/ 

9. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Nowym 

Mieście Lubawskim w 2019 r. Sprawozdanie z efektów pracy organizatora rodzinnej pieczy 

zastępczej. 

10. Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku w 2019 r. 

11. Przerwa 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XV/93/2019 Rady Powiatu  

w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 12 grudnia 2019 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej powiatu nowomiejskiego na lata 2020 – 2034 ze zm. (wraz z korektą) 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów i wydatków w uchwale nr 

XV/94/2019 Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 12 grudnia 2019 r.  

w sprawie uchwalenia budżetu powiatu nowomiejskiego na 2020 r. ze zm. (wraz z korektą) 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do „Programu wyrównywania różnic 

między regionami III” w 2020 r. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XV/98/2019 Rady Powiatu  

w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 12 grudnia 2019 r. w sprawie ustalenia na rok 2020 

wysokości opłat za usuwanie pojazdów z dróg i ich przechowywanie. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których 

właścicielem lub zarządzającym jest Powiat Nowomiejski oraz warunków i zasad korzystania 

z tych przystanków. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie dofinansowania zadania związanego z funkcjonowaniem 

Biura Regionalnego Województwa Warmińsko – Mazurskiego w Brukseli w roku 2020.  

18. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie  

zadania w zakresie prowadzenia powiatowej biblioteki publicznej w roku 2020. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie oddania w najem powierzchni reklamowej na elewacji 
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budynku administracyjno – biurowego przy ul. Grunwaldzkiej 3 w Nowym Mieście 

Lubawskim na czas nieoznaczony. 

19a.     Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVII/106/2020 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 30 stycznia 2020 r. w sprawie zatwierdzenia projektu pod 

nazwą „Aktywizacja osób młodych pozostających bez pracy w powiecie nowomiejskim (V)”. 

20. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 

21. Sprawy różne. 

22. Zakończenie obrad XVIII Sesji Rady Powiatu. 

Ad. 5 

 Przyjęcie protokołu z XVII Sesji Rady Powiatu  

Sekretarz obrad XVII Sesji Rady Powiatu Andrzej Lewandowski poinformował, że zapoznał 

się z protokołem i nie ma do niego zastrzeżeń. Radny wnioskował o przyjęcie protokołu. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia protokołu. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 11. Przyjęto protokół nr XVII/2020. 

Ad. 6 

 Sprawozdanie z prac Zarządu  

Radni otrzymali w materiałach sesyjnych sprawozdanie z prac Zarządu w okresie od 24 

stycznia do 19 lutego 2020 r. oraz protokoły z posiedzeń Zarządu w dniach: 23 i 30 stycznia 

oraz 7 lutego 2020 r. (załącznik nr 12) 

Przewodniczący poprosił o uzupełnienie sprawozdania. 

Starosta przedstawił uzupełnienie sprawozdania: 

- 31.01 – odprawa roczna w Komendzie Powiatowej Policji z udziałem Komendanta 

Wojewódzkiego Policji; 

- 2.02 – uroczysta przysięga wojskowa żołnierzy WOT w Morągu; 

- 3.02 – narada naczelników Starostwa Powiatowego; 

- 4.02 – spotkanie z Komendantem Powiatowym PSP oraz jego Zastępcą w sprawie 

wojewódzkich obchodów Dnia Strażaka; 

- 6.02 – zebranie sprawozdawcze oddziału Polskiego Związku Emerytów, Rencistów  

i Inwalidów; 

- 7.02 - posiedzenie Zarządu Powiatu oraz Nadzwyczajne Zgromadzenie Wspólników Szpitala 

Powiatowego /dokapitalizowanie szpitala kwotą 400 tys. zł/ 

- 8.02 – zebranie OSP w Marzęcicach; Wicestarosta uczestniczył w podsumowaniu sezonu 

Automobilklubu Nowomiejskiego; 
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- 10.02 – spotkanie z Wójtem Gminy Nowe Miasto Lubawskie oraz Dyrektor Zarządu Dróg 

Powiatowych w sprawie wykonania przejścia dla pieszych w Gwiździnach /chodzi o złożenie 

projektu do Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i Administracji w celu poprawy 

bezpieczeństwa/; spotkanie z Zastępcą Nadleśniczego Nadleśnictwa Jamy; 

- 11.02 – Msza św. z okazji Dnia Chorego; podsumowanie sezonu sportowego 2018/2019 

Szkolnego Związku Sportowego. Starosta przypomniał, że powiat nowomiejski po raz 

pierwszy w historii zajął pierwsze miejsce w województwie we współzawodnictwie sportowym 

Warmińsko - Mazurskiego Szkolnego Związku Sportowego. Za to należą się ogromne 

podziękowania wszystkim zaangażowanym osobom; 

- 13.02 – Wicestarosta uczestniczył w naradzie rocznej KP PSP; Starosta spotkał się  

z Biskupem Toruńskim Wiesławem Śmiglem w sprawie zaproszenia na uroczystości 

wojewódzkiego Dnia Strażaka, które w tym roku odbędą się w Nowym Mieście Lubawskim  

(9 maja); 

 - 14.02 – Wicestarosta uczestniczył w forum poświęconemu programom unijnym w ramach 

obecnej perspektywy finansowej UE.    

- 15.02 – studniówka Zespołu Szkół Zawodowych w Kurzętniku; 

- 17.02 – konferencja dotycząca sytuacji szpitali; Starosta wyjaśnił, że konferencja była 

poświęcona orzeczeniu Trybunału Konstytucyjnego stwierdzającemu niekonstytucyjność 

pokrywania długów SP ZOZ przez organy prowadzące; u nas jest spółka, ale przez analogię 

można te sytuację odnieść też do nas; 

- 18.02 – sesja Rady Miejskiej; 

- 19.02 – posiedzenie Zarządu Powiatu; 

- 21.02 – planowane posiedzenie Powiatowego Zespołu Zarządzania Kryzysowego; zebranie 

koordynacyjne w brodnickim Nadleśnictwie; Wicestarosta uczestniczył w posiedzeniu Rady 

Nadzorczej Szpitala Powiatowego; 

- 24.02 - narada naczelników Starostwa Powiatowego; 

- 25.02 – spotkanie Zarządu Oddziału Wojewódzkiego OSP; 

- 26.02 – posiedzenie Powiatowego Zespołu Zarządzania Kryzysowego poświęcone w całości 

zagrożeniu koronawirusem. Głównym koordynatorem działań jest szefowa Sanepidu Ewa 

Pielak; zjazd sprawozdawczo – wyborczy PCK. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do sprawozdania.  

Radni nie mieli pytań. 
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Ad. 7  

 Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś wnioski, interpelacje, zapytania. 

Radny Daniel Zdanowski podziękował za uruchomienie połączeń komunikacyjnych. Jednak 

mieszkanka Nowego Miasta sygnalizowała, że autobus z NML do Biskupca już dwa razy  

w tym tygodniu nie pojawił się. Radny poprosił, aby służby Starostwa to sprawdziły – czy 

faktycznie taka sytuacja miała miejsce, a jeśli tak, dlaczego autobus nie jechał. 

Radny Jan Rochewicz zapytał czy w kontekście przyjętego Planu Rozwoju Sieci Drogowej 

Powiatu będą jakieś preferencje dla samorządów gminnych, które będą chciały 

dofinansowywać remonty dróg powiatowych. Radny dodał, że ma na myśli gminy, ale także 

osoby prywatne , które chciałyby przekazać grunt pod drogę. Radny zapytał czy będzie to miało 

znaczenie przy podejmowaniu decyzji o remontach dróg. Chodzi konkretnie o drogę Kurzętnik 

– Kaługa. Jest tam osoba prywatna, która odda grunt pod chodnik, natomiast gmina Kurzętnik 

wyraziła chęć partycypowania w kosztach 50/50. Jak Zarząd odnosi się do takich propozycji 

samorządów lokalnych.  

Radny Mieczysław Łydziński podziękował za udzielenie odpowiedzi na zapytanie, które złożył 

na poprzedniej sesji dotyczące m. in. koronawirusa. Jednak korzystając z obecności na sesji 

Dyrektora Szpitala radny chciałby zapytać w jakim stopniu szpital jest przygotowany do 

zbliżającej się do nas epidemii koronawirusa. Na wczorajszym spotkaniu z kandydatem na 

prezydenta Robertem Biedroniem też takie pytanie padło, ale Dyrektor nie odniósł się do niego. 

Z informacji przekazanej ostatnio przez Dyrektor Stacji Sanitarno – Epidemiologicznej Ewę 

Pielak, póki co jest przygotowanych 5 miejsc w hotelu MOSiR z przeznaczeniem na 

tymczasową kwarantannę. Jest to jednak stanowczo za mało. Jeśli będziemy mieli do czynienia 

z pandemią, będzie duża ilość zachorowań i w opinii radnego jakieś 1000 miejsc powinno być 

przygotowanych. Przynamniej jeżeli chodzi o wskazanie lokalizacji. Trzeba być 

przygotowanym na najgorsze, bo potem może być za późno. Jedna sprawa to miejsca, druga – 

medykamenty, wyposażenie. Powinno być to przygotowane w magazynach. Radny nawiązał 

również do sprawozdania z prac Zarządu przedstawionego przez Starostę – jakie są wnioski ze 

spotkania poświęconego zagrożeniu koronawirusem.  

Starosta poprosił, aby używać właściwego nazewnictwa – nie było to zwykłe spotkanie, ale 

posiedzenie Powiatowego Zespołu Zarządzania Kryzysowego. Było ono tylko temu 

poświęcone. Zapadły na nim określone decyzje, w swoim czasie o nich powiemy. 

Radny Zdanowski stwierdził, że rozumie troskę radnego Łydzińskiego, ale 1000 miejsc  

w powiecie jest nierealne, skoro w całej Polsce na oddziałach zakaźnych jest 3000 miejsc.  



 7 

Radny Łydziński stwierdził, że chodzi o potencjalne lokalizacje.  

Przewodniczący zapytał czy ktoś ma jeszcze jakieś pytania. Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 8 

Sprawozdanie z działalności Szpitala Powiatowego w Nowym Mieście Lubawskim 

Sp. z o.o. w 2019 r. /sytuacja finansowa i organizacyjna/ 

Sprawozdanie przesłane radnym na tablety stanowi załącznik nr 13.  

Dyrektor Szpitala Powiatowego Bogumił Kurowski w pierwszej kolejności odniósł się do 

pytania radnego Łydzińskiego dot. zabezpieczenia na wypadek koronawirusa. Istotnie, wczoraj 

na spotkaniu padło takie pytanie, ale jego wystąpienie skupiało się głównie na przedstawieniu 

dramatycznej sytuacji szpitali, ich problemy finansowe i kadrowe. Jeżeli chodzi  

o przygotowanie szpitala na wypadek podejrzenia zachorowania na koronawirusa, są 

opracowane procedury. W momencie podejrzenia, że pacjent może być zarażony 

koronawirusem, izoluje się go i przekazuje do szpitala zakaźnego w Ostródzie. Te procedury  

z dnia na dzień trochę się zmieniają. Głównym problemem jest to, że pacjenci przed przyjęciem 

do lekarza znajdują się w tym samym pomieszczeniu. Tu jest największe zagrożenie, gdyby 

wśród tych osób znalazł się pacjent zarażony koronawirusem. Dyrektor dodał, że wszyscy 

współpracują pod kierownictwem Dyrektor Powiatowej Stacji Sanitarno – Epidemiologicznej. 

Dziś odbywa się odprawa u Wojewody, w zastępstwie Dyrektora Szpitala uczestniczą w niej 

inni pracownicy szpitala. Na szkoleniu epidemiologicznym w Warszawie przebywa dr 

Urbańska, która będzie pełnić funkcję Przewodniczącego Zespołu Zakażeń 

Wewnątrzszpitalnych (po zakończeniu szkolenia) Dyrektor na jutro zwołuje naradę całej kadry 

kierowniczej w celu zapoznania się z najnowszymi informacjami, przejrzenia procedur, tak aby 

działalność szpitala była bezpieczna zarówno dla pacjentów jak i personelu. Jeżeli chodzi  

o zabezpieczenia, szpital dysponuje określoną liczbą łóżek, nie ma możliwości rozwinięcia tej 

sieci. W ramach Wydziału Zarządzania Kryzysowego UW jest możliwość rozszerzenia bazy 

łóżkowej o 128 łóżek. Szpital jest zabezpieczony w podstawowe środki ochrony osobistej – 

maski, kombinezony, które muszą być w użyciu przy transporcie pacjenta na oddział zakaźny. 

Zapewniona jest też możliwość dekontaminacji czyli odkażenia pomieszczeń, w których 

przebywał pacjent podejrzany o zarażenie koronawirusem. W procedurze jest też określone 

miejsce w szpitalu, w którym taki pacjent będzie przebywać do momentu zabrania przez 

transport do szpitala zakaźnego. 

Radny Łydziński zapytał czy rodzi to dodatkowe skutki finansowe dla szpitala. Sytuacja 

finansowa szpitala nie jest dobra i czy w razie gdyby w naszym powiecie epidemia rozwinęła 
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się, szpital udźwignie to finansowo. Czy czyni się jakieś kroki w celu ewentualnego 

zabezpieczenia dodatkowych środków finansowych.  

P. Kurowski odpowiedział, że szpital ma ograniczony zapas środków ochrony osobistej. Po 

jego wyczerpaniu, może być problem. Gdyby wystąpił napływ pacjentów do szpitala z takimi 

przypadkami, to niewątpliwie wpłynie to na finanse szpitala. Dyrektor dodał, że Rząd we 

wszystkich publikatorach będzie informować jak mają postępować pacjenci. Przede wszystkim 

– jeżeli ktoś przebywał w strefie gdzie zachorowania miały miejsce (Włochy, Chiny) i mają 

objawy typowo grypowe, winni komunikować się telefonicznie z Sanepidem ewentualnie udać 

się na oddział zakaźny. Chodzi o to, aby wyeliminować sytuację, że ci pacjenci przyjdą na izbę 

przyjęć czy SOR i dojdzie do kontaktu z innymi pacjentami i rozszerzenia zachorowań. Szpital 

nie ma możliwości dokonania preselekcji. W szpitalu jest jeden hol gdzie przebywają wszyscy 

pacjenci. Najważniejsza jest edukacja – co należy robić, a czego unikać.  

Dyrektor Stacji Sanitarno – Epidemiologicznej Ewa Pielak poinformowała, że sytuacja jest 

dynamiczna. W tej chwili jest zalecenie, aby wszystkie osoby powracające z krajów gdzie 

stwierdzono zachorowania, telefonicznie kontaktowały się z Sanepidem. Chodzi o to, aby te 

osoby nie przychodziły do szpitala. Na stronie PSSE jest całodobowy numer alarmowy, na 

który można dzwonić. Ale chodzi też o to, aby zgłaszały się osoby, które mają objawy – wysoką 

temperaturę, kaszel, duszności. Uruchomiono też infolinię, pod którą można dzwonić i zadawać 

pytania. Około 18% zachorowań to przypadki ciężkie, a dokładnie 13% - przypadki ciężkie,  

a 5% – krytyczne. Nie wszystkie te osoby będą hospitalizowane. Tak jak w przypadku grypy 

powinno się zostać w domu, tak i w przypadku koronawirusa. Jest to choroba wirusowa i leczy 

się ją objawowo – np. zbija temperaturę. Pacjenci z lekkimi objawami zostaną w domu. Jest 

opracowany plan Wojewody, który jest na bieżąco aktualizowany, określane są nowe definicje 

przypadków. Inspekcja Transportu Drogowego otrzymała dokument, w którym objaśnia się jak 

mają zachować się pracownicy podczas kontroli środków transportu. P. Dyrektor przekazała 

go także policji. Jednak zachorowania mogą wystąpić. Miejsca izolacji czy kwarantanny 

wskazuje Wojewoda. W planie Wojewody jest podany hotel MOSiR z 20 miejscami na 

kwarantannę. W powiecie nie ma miejsc, gdzie można by umieścić większą liczbę chorych. 

Jeżeli wystąpi pandemia, to Wojewoda ma prawo nakazać, aby jeden czy drugi hotel były do 

tego przeznaczone. Można zamknąć szkoły i w salach gimnastycznych zorganizować łóżka.  

P. Pielak powiedziała, że takiego czarnego scenariusza nie zakłada się, ale mogą być potrzebne 

takie dodatkowe pomieszczenia. Każdy budynek użyteczności publicznej gdzie są łóżka  

i łazienki, może być wykorzystany. Decyzje w takich sytuacjach wydaje Wojewoda, a na 

terenie całego kraju - Minister Zdrowia. Na pewno największy problem będzie z personelem 



 9 

medycznym, który musi obsłużyć większą liczbę pacjentów. Duża odpowiedzialność spadła na 

inspekcję sanitarną, która ma kwalifikować przypadki – czy osoba ma zostać w domu, czy może 

dalej chodzić do pracy itd. P. Pielak powiedziała, że nie wszystkie osoby powracające zza 

granicy muszą mieć 14-dniową kwarantannę. Póki co jest też kwarantanna domowa. W naszym 

powiecie był jeden przypadek, że pacjent był hospitalizowany w szpitalu, zastosowano 

kwarantannę domową dla 2 osób, a 21 było objętych nadzorem epidemiologicznym. Na 

szczęście u tej osoby nie stwierdzono zarażenia.   

Na salę obrad wszedł Poseł na Sejm RP Zbigniew Ziejewski. 

P. Pielak powiedziała, że trzeba monitorować sytuację na bieżąco. W przypadku ambulatorium, 

jego lokalizacja nie jest najszczęśliwsza /znajduje się przy wejściu do szpitala)  

Należy apelować do mieszkańców, aby starali się chodzić do lekarza do godziny 18, do swoich 

przychodni. Dotyczy to oczywiście przypadków pilnych. Ogólnie – w okresach zachorowań 

np. na grypę, trzeba starać się jak najmniej chodzić do przychodni. Jak już trzeba, to trzeba 

zachować odległość co najmniej 1,2 metra, a jak ktoś kicha, to więcej. Dokonywanie selekcji 

pacjentów nie jest proste, zarówno w szpitalach jak i przychodniach.  

Jest RODO, nie zawsze jest możliwość wypytywania pacjentów przy innych pacjentach. Ważna 

jest informacja. Strona Głównego Inspektora Sanitarnego jest bardzo aktywna. W mediach też 

są informacje, czasem niezbyt precyzyjne np. że osoby mają się zgłaszać do sanepidu, a chodzi 

o to, żeby nie przychodzili osobiście, a zgłaszali się telefonicznie. Najważniejszy przekaz 

dotyczy tego, żeby dbać o higienę, myć ręce. Nie chodzić do punktów medycznych. Błędy 

popełnione we Włoszech dotyczyły tego, że w szpitalach, przychodniach osoby zarażone 

stykały się z innymi pacjentami. Tam najszybciej jeden od drugiego się zaraża. Tak jest też  

z grypą – w naszym województwie w okresie od 1 do 15 lutego zanotowano 7 tys. przypadków 

zachorowań, 41 osób hospitalizowano. Jest to podobna jednostka chorobowa, ma takie same 

objawy jak koronawirus.  

P. Kurowski powiedział, że edukacja jest bardzo ważna. Może wpływać na to, aby 

zminimalizować skutki ewentualnych zachorowań. Szpital pełni rolę takiego pierwszego 

frontu, oprócz podstawowej opieki zdrowotnej. Niestety jest tak, że w nocnej i świątecznej 

opiece zdrowotnej jest bardzo dużo pacjentów. Dyrektor zawsze o tym mówi, że to złe 

rozwiązanie, kiedy nocna i świąteczna opieka zdrowotna jest realizowana przez szpitale. 

Powinno być jak przed 2010 kiedy to podstawowa opieka zdrowotna zapewniała całodobową 

opiekę nad pacjentami. Przypadek z wczoraj – w jednym z POZ-ów konieczne było 

stwierdzenie zgonu pacjenta, a czekano aż ambulatorium zacznie dyżur. Tak nie można robić. 

Dyrektorowi jest bardzo trudno zabezpieczyć dyżury w nocnej i świątecznej opiece zdrowotnej. 
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Stawki godzinowe są oszałamiające. Lekarze przyjeżdżają z Grudziądza, Olsztyna, Ostródy. 

Organizacja ochrony zdrowia jest w opinii Dyrektora źle pomyślana. Jeżeli konieczne byłoby 

zabezpieczenie dodatkowych miejsc łóżkowych, to o ile miejsce się jakieś znajdzie, to samo 

wyposażenie m.in. łóżka będą przydzielane chyba z rezerw wojskowych, bo szpital nie posiada 

żadnych dodatkowych łóżek.  

P. Pielak odparła, że jest magazyn środków przeciwepidemicznych krajowych. Jeżeli będzie 

rozporządzenie odnośnie epidemii, to zostanie to uruchomione. Pan Kurowski dodał, że dziś 

jest tzw. gorąca linia – są pytania czy szpital jest w stanie uruchomić dodatkową kadrę lekarską 

na potrzeby kwarantanny czy miejsc izolacji. Dyrektor nie ma takich możliwości ani w zakresie 

lekarzy ani pielęgniarek.  

P. Kurowski zapytał czy prawda, że w województwie warmińsko – mazurskim jest tylko  

5 łóżek do izolacji oddechowej na oddziale zakaźnym.  

P. Pielak odparła, że jest to aktualna liczba. 

P. Kurowski powiedział, że pozostaje życzyć sobie, żeby nie rozwinęło się to tak, jak  

w czarnych scenariuszach. Następnie zaproponował, że przejdzie do omawiania sprawozdania.  

Radni otrzymali sprawozdanie na tablety. Dyrektor przedstawił na sesji prezentację 

multimedialną (stanowi załącznik nr 14) 

P. Kurowski poinformował, że sprawozdanie jest przed badaniem przez biegłego rewidenta. P. 

Kurowski poinformował, że od 3 lat sprawuje zarząd jednoosobowo tj. funkcjonuje bez 

zastępcy dyrektora do spraw medycznych, a także kierownika ratownictwa medycznego oraz 

nocnej i świątecznej opieki zdrowotnej. Wynika to z tego, że brakuje chętnych do zajmowania 

się sprawami z dziedziny finansowej i kadrowej. W ubiegłym roku  

w szpitalu były zatrudnione 104 osoby na umowę o pracę oraz 101 na umowy cywilno-prawne 

(łącznie, w pełnym i niepełnym wymiarze czasu pracy). Zatrudnionych było 31 lekarzy 

pracujących tylko na dyżurach na oddziałach szpitalnych i poradniach specjalistycznych. Dla 

potrzeb projektu unijnego zatrudniono 6 osób (pielęgniarki i opiekunki zdrowotne). W 2019 r. 

szpital nabył aparat ultrasonograficzny za kwotę 233 tys. zł, środki na pierwszą ratę (50 tys. zł) 

przekazał Komitet Rozbudowy Szpitala. Korzystając z okazji Dyrektor podziękował za pomoc 

radnemu Romualdowi Koszewskiemu – Przewodniczącemu Komitetu, który pełni tę funkcję 

charytatywnie. Dyrektor na ręce Przewodniczącego złożył podziękowania dla całego Komitetu. 

Poinformował, że Fundacja Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy przekazała 2 pompy 

infuzyjne za kwotę 13 tys. zł, leżanki dla matek na oddział dziecięcy za kwotę 16 tys. zł (8 

sztuk) Komitet Rozbudowy Szpitala przekazał również 27 tys. zł na wyposażenie oddziału 

chirurgicznego i dziecięcego. Bolączką jest naprawa i konserwacja sprzętu. W 2019 r. naprawa 
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i konserwacja sprzętu kosztowała szpital 258 tys. zł. Cały sprzęt znajdujący się w szpitalu 

posiada atesty i jest poddawany regularnym przeglądom, co jest określone w stosownych 

przepisach. W ubiegłym roku szpital korzystał z kredytu w rachunku bieżącym w wysokości 

500 tys. zł. Spółka spłaciła kredyty na kwotę 201 tys. zł (kredyt hipoteczny z 2007 r. zaciągnięty 

na budowę bloku operacyjnego i izby przyjęć). Ostatnia rata do zapłacenia będzie w 2037 r. 

Spółka spłacała też zobowiązania wobec ZUS związane z nieuregulowaniem składek 

(miesięcznie ok. 8,5 tys. zł). Pozostało do spłacenia 163 tys. zł do 2021 roku. Odpis 

amortyzacyjny na kwotę 807 tys. zł w rachunku zysków i kosztów. Strata za ubiegły rok 

wyniosła 1 818 129,09 zł, z tym, że NFZ prawdopodobnie ureguluje jeszcze należności z tytułu 

nadwykonań na kwotę 24 tys. zł. Najmniej korzystny wynik finansowy szpital uzyskał na 

oddziale ginekologiczno-położniczym – strata ok. 1 330 tys. zł, oddział chirurgiczny – strata 

969 tys. zł. Najwyższy dochód uzyskano z pomocy doraźnej (479 tys. zł) i ambulatorium (141 

tys. zł). Spółka osiągnęłaby lepszy wynik finansowy gdyby nie zaległy ZUS związany  

z niezapłaceniem składek za pracowników zatrudnionych jednocześnie w spółce i zewnętrznej 

firmie Auxylium; ponoszeniem kosztów za najem pomieszczeń przychodni „Jesionka” od 

firmy DUET - w roku 2019 r. było to 291 tys. zł. Na dzień 31 grudnia 2019 r. spółka miała 506 

tys. zł zobowiązań wymagalnych. Brak jest środków finansowych na odtworzenie majątku. 

Przy obecnym poziomie finansowania przez NFZ, nie ma szans na zakupy sprzętu  

i wyposażenia we własnym zakresie. Wycena świadczeń za usługi medyczne szczególnie  

w zakresie położnictwa i ginekologii oraz chirurgii przez NFZ nie jest adekwatna do 

rzeczywistych kosztów. Spółka realizuje zakupy materiałów i usług zgodnie z ustawą 

zamówień publicznych. Ciągłość działalności spółki została zachwiana przez obniżenie 

wartości ryczałtu za świadczenia zdrowotne realizowane w ramach podstawowego szpitalnego 

zabezpieczenia świadczeń opieki zdrowotnej (PSZ) w roku 2018 r. o kwotę 962 338,74 zł.  

W roku 2019 kontrakt w ramach PSZ był nadal zaniżony o około 450 000,00 zł. Nadwykonania 

łącznie wyniosły 300 tys. zł. Gdyby nie trzykrotne dokapitalizowanie spółki, najpierw kwotą 

300 tys. zł, i później dwukrotnie po 500 tys. zł, należałoby złożyć wniosek do sądu o upadłość 

spółki. Utrzymującym się od dłuższego czasu zagrożeniem dla działalności szpitala są braki  

w obsadzie lekarskiej i pielęgniarskiej. Średnia wieku kadry lekarskiej wynosi 51 lat, 

pielęgniarskiej - 47 lat, a położnych - 50 lat. Braki kadrowe w obsadzie lekarskiej na każdym  

z naszych oddziałów szpitalnych, pomocy doraźnej i w ambulatorium szpitalnym stanowią 

bezpośrednie zagrożenie dla funkcjonowania całego szpitala. Z końcem roku 2019 odszedł 

jeden lekarz zatrudniony w pełnym wymiarze czasu pracy na oddziale dziecięcym. Z trudem, 

ale udało się pospinać kadrę lekarską na tym oddziale. Problem braków kadrowych dotyka 
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wiele szpitali. I jeżeli w szpitalu ościennym taki problem wystąpi, to jest to też zagrożenie dla 

naszego szpitala. Tak było właśnie ze wspomnianym pediatrą – szpitalowi w Ostródzie groziło 

zamknięcie oddziału dziecięcego i za wszelką cenę szukano lekarza. Szpital podejmuje próby 

pozyskania nowych lekarzy specjalistów w zakresie: anestezjologii, ginekologii, chirurgii, 

pediatrii i chorób wewnętrznych oraz rezydentów chętnych do podjęcia specjalizacji w zakresie 

chorób wewnętrznych, chirurgii i pediatrii. Na tych oddziałach są akredytacje na szkolenie 

lekarzy specjalistów. Szpital zabiega o możliwość akredytacji dla oddziału ginekologiczno – 

położniczego. Wymaga to jednak porozumień ze szpitalami wojewódzkimi, a o te nie jest łatwo, 

Najlepiej układa się współpraca z Uniwersyteckim Centrum Klinicznym w Gdańsku. 

Pogorszenie sytuacji finansowej może nastąpić w przypadku: 

• braku poprawy finansowania spółki przez NFZ. Na dzień 14 lutego 2020 r., wartość 

całego kontraktu z Warmińsko-Mazurskim Oddziałem Wojewódzkim Narodowego Funduszu 

Zdrowia w Olsztynie na świadczenia zdrowotne realizowane przez nasz szpital na rok 2020 jest 

taka sama jak w roku 2019. Koszty działalności szpitala w roku 2020, w porównaniu z rokiem 

2019, wzrosną o 5-6%. Przykład – przetarg na sprzątanie – w ubiegłym roku kosztowało to 

1 100 tys. zł, a w 2020 ta kwota wystarczy jedynie na 9 miesięcy. Należy się spodziewać, że na 

2021 koszt będzie jeszcze wyższy. Ma na to wpływ przede wszystkim wzrost płacy minimalnej;  

• braków kadrowych – w tej chwili jest to już walka „na śmierć i życie”, udaje się na razie 

spinać dyżury dzięki temu, że jest stały trzon pracowników. Najtrudniejsza jest sytuacja  

w nocnej i świątecznej opiece zdrowotnej. Nie wszyscy lekarze są solidni i zdarza się, że o 

godzinie 18 czyli w momencie kiedy zaczyna się dyżur w ambulatorium, dyrektor otrzymuje 

telefon, że lekarza nie ma. Kontrakt z NFZ zobowiązuje do tego, żeby świadczyć te dyżury, 

jeżeli nie są świadczone, to szpital może wypaść z sieci szpitali lub otrzymać karę - do 

wysokości 2% całego kontraktu. P. Kurowski dodał, że wie, że kilka szpitali zostało w ten 

sposób ukaranych i teraz się od tego odwołują; 

• niekorzystnego dla szpitala rozstrzygnięcia spraw sądowych o zapłatę odszkodowania 

za błędy lekarskie przewyższającego sumy wynikające z ubezpieczenia szpitala od 

odpowiedzialności cywilnej; 

• roszczeń płacowych pracowników – Dyrektor wyjaśnił, że wszyscy kontraktowcy – 

ratownicy i pielęgniarki w związku ze wzrostem składek ZUS, wystąpili o zrównoważenie tej 

kwoty w kontrakcie; 

• konieczności realizacji niezbędnych remontów w obiektach szpitala i napraw sprzętu 

medycznego.  
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P. Kurowski powiedział, że jeżeli chodzi o statystykę, w nocnej i świątecznej opiece zdrowotnej 

liczba przyjęć wyniosła 10 473. Jest to ogromna ilość. Średnio na jednym dyżurze od godziny 

18 do 8 przyjmowanych jest 30-40 pacjentów, a weekendy – 70-80 pacjentów. W minioną 

niedzielę było podejrzenie u pacjenta koronawirusa. Pacjent został skierowany do szpitala  

w Ostródzie, a z gabinetu lekarskiego wyszedł w maseczce. W kolejce do lekarza czekało dużo 

osób, ale po wyjściu tego pacjenta, nastąpiła „szybka dezintegracja kolejki” czy „jakieś 

cudowne uzdrowienie”. To też świadczy o tym, że z tej opieki zdrowotnej nie korzystają jedynie 

pacjenci w sytuacji nagłego pogorszenia stanu zdrowia czy wręcz zagrożenia. Natomiast do 

ambulatorium, oprócz pacjentów w zasadnych przypadkach, przychodzą np. pacjenci  

z kolanem, które boli od dwóch miesięcy. Sytuacja ta wymagałaby regulacji na wyższym 

szczeblu.  

W 2019 r. oddział wewnętrzny hospitalizował 1 626 pacjentów, chirurgia ogólna – 1 929, 

urologia jednego dnia - 451, oddział ginekologiczno-położniczy – 1 146 pacjentek, oddział 

noworodkowy - 469 porodów (nie jest to mała liczba, ale porody są nisko wyceniane), oddział 

dziecięcy - 735 pacjentów. Łącznie w nowomiejskim szpitalu leczono ok. 6 tys. pacjentów. 

Działalność poradni specjalistycznych to prawie 23 tys. porad (najwięcej porad udzielono  

w poradni chirurgicznej - prawie 15 tys. porad; problem stanowią warunki jakie panują w tej 

przychodni) Oblegana jest także pracownia endoskopowa – rocznie wykonuje się ok. 2 300 

badań - 1 344 gastroskopii, 944 – kolonoskopii. W tej chwili jest kolejka na styczeń 2021 r.  

W naszym szpitalu wykonuje się najwięcej badań w województwie, po Olsztynie i Elblągu. 

Wykonano prawie 19 tys. badań RTG. Laboratorium wykonało prawie 250 tys. badań. Wyjazdy 

karetek – karetka „S” – 1 823 wyjazdów, karetka „P”-  1 025. Mimo wielu trudności, udaje się 

skompletować obsady karetek. W całym województwie z 22 karetek „S” zostało tylko 7.  

P. Kurowski dodał, że będzie starał się utrzymać karetkę „S”. 95% wyjazdów kończy się 

transportem pacjenta do szpitala, z tego 65% pacjentów trafia na hospitalizację, a reszta jest 

załatwiana na miejscu w szpitalu.    

P. Kurowski powiedział, że podsumowując – rok 2019 skończy się stratą w wysokości ok. 1 790 

tys. zł. Jeżeli chodzi  o koszty – realizowane są zgodnie z zamówieniami publicznymi i na 

warunkach rynkowych, a przychody zależą od Narodowego Funduszu Zdrowia.  

Przewodniczący zapytał czy ktoś ma pytania do sprawozdania. 

Radny Mieczysław Łydziński powiedział, że sytuacja jednostki jest bardzo zła. Nie dotyczy to 

tylko 2019 r., bo podobne informacje dotyczyły też lat poprzednich. Dyrektor otwarcie mówił, 

że gdyby nie dokapitalizowanie z powiatu, musiałby złożyć wniosek o upadłość. Podobnie jest 

w tym roku – w budżecie powiatu jest zabezpieczona kwota 2 mln zł. Radny zapytał jak długo 
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może trwać taka sytuacja. Wpływ na sytuację szpitala mają też zaszłości z lat ubiegłych (ZUS). 

Spółka posiłkuje się kredytami, które później trzeba spłacać wraz z odsetkami. Radny wyraził 

zaniepokojenie jeżeli chodzi o wyniki finansowe poszczególnych komórek szpitala, 

szczególnie oddziału ginekologiczno – położniczo – noworodkowego. Kolejna sprawa - nie 

można uwolnić się od umowy na „Jesionkę”. Do 2024 r. pozostaje jeszcze do spłaty 1 500 tys. 

zł. Radny stwierdził, że ktoś chyba ponosi odpowiedzialność za taki stan rzeczy, co miało 

przełożenie w pozwie sądowym wytoczonym byłemu dyrektorowi szpitala. Proces toczył się 4 

czy 5 lat i otrzymaliśmy informację, że całe postępowanie o odszkodowanie od byłego 

dyrektora (530 tys. zł) zostało definitywnie umorzone. Radny Łydziński powiedział, że 

niepokoją go też procesy sądowe dotyczące błędów lekarskich, których kwoty są wysokie. 

Gdyby zaistniała konieczność wypłaty, to byłoby to bardzo niekorzystne dla szpitala, bo 

przykładowo jeden pozew opiewa na 1,7 mln zł. Radny Łydziński stwierdził, że nigdy nie jest 

tak, że nie można przeprowadzić działań racjonalizatorskich np. ograniczać kosztów w sytuacji 

kryzysowej, tymczasem ani od Dyrektora Szpitala ani ze strony Zarządu Powiatu od dwóch lat 

nie słychać żadnych propozycji rozwiązań. Radny stwierdził, że chodzi mu o to, aby 

doprowadzić finanse szpitala do takiego poziomu, żeby budżet się przynajmniej bilansował.   

Starosta powiedział, że już na spotkaniu w Tylicach mówił do radnego, że to prawda, że 

pieniędzy na oświatę jest więcej, ale czy są to środki wystarczające? Nie. Nie są wystarczające. 

Pytanie – co się takiego wydarzyło w oświacie, że do 2016 r. powiat bilansował wydatki bieżące 

na szkoły, a od 2017 r. systematycznie zaczynało brakować pieniędzy. W 2019 r. – brakowało 

2 mln zł i w 2020 r. też tyle samo brakuje. Na razie, bo we wrześniu ma być regulacja 

wynagrodzeń nauczycieli. Analogicznie jeżeli chodzi o szpital – do 2015 r. szpital się 

bilansował. Mało tego – w niektórych latach nawet wypracowywał zysk. Co się wydarzyło  

w ostatnich latach? Możliwe, że szpitale, które nie znalazły się w sieci, są w lepszej sytuacji, 

bo mogą domagać się do NFZ spłaty za nadwykonania. A szpitale w sieci mają określony 

ryczałt i mają się w nim zmieścić. Starosta zapytał jaką racjonalizację można robić w momencie 

kryzysu? Jeżeli mowa o działaniach racjonalizatorskich, to chyba tylko w obszarze płac. 2 mln 

zł do oświaty i 2 mln zł do szpitala – za tyle można wyremontować 12 kilometrów dróg  

(z dotacją od Wojewody) W tej chwili remonty dróg zostały odłożone, bo nie ma szans na 

wkład własny. W sytuacji kiedy jest się chorym, nie jest ważna droga, ale szpital. Można 

pięknie mówić, politycznie, ale jesteśmy tu i teraz. 

Ordynator Oddziału Wewnętrznego Aleksandra Dembowska - Niścigorska poinformowała jak 

rosną koszty w szpitalu na przykładzie preparatów krwiopochodnych: w 2019 r. miesięczne 

koszty zakupu preparatów wynosiły 25-35 tys. zł. W styczniu 2020 r. – koszt wynosi 60 tys. zł. 
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Są to ogromne koszty, ale nie można powiedzieć pacjentowi, że nie przetoczy mu się krwi. 

Część pacjentów onkologicznych nie może dostać zwykłej krwi, a musi dostać preparaty 

krwiopochodne. P. Dembowska – Niścigorska powiedziała, że nie będzie oszczędzać na 

pacjentach. Jej rolą jest leczyć, a nie ograniczać możliwości terapeutyczne pacjentom. Druga 

sprawa - szpital za chwilę może przestać istnieć, bo lekarze i pielęgniarki otrzymują codziennie 

telefony ze szpitali ościennych z propozycjami pracy.  Tylko dlatego, że pracownicy są 

związani z tym szpitalem, chcą tu pracować, są odpowiedzialni, nie przyjmują propozycji 

stawek, które dwu-trzykrotnie przekraczają stawki, które otrzymują w nowomiejskim szpitalu. 

Dodała, że rozmawiała niedawno z wójtem sąsiedniej gminy i usłyszała jakie są tam stawki w 

POZ. Wolałaby ich nie znać. Jest jej przykro, że ona jako lekarz prowadzący oddział, dostaje 

takie, a nie inne pieniądze.  

P. Kurowski odniósł się do kwestii sprawy sądowej. Prokuratura Okręgowa w Elblągu 

prowadziła dochodzenie i uznała, że nie doszło do jakichkolwiek naruszeń ze strony 

poprzedniego dyrektora. P. Kurowski wyraził zdziwienie, że mimo ekspertyzy za 25 tys. zł, bo 

tyle prokuratura zapłaciła za ekspertyzę biegłego, która wskazywała jednoznacznie że 

przedsięwzięcie pt. „Jesionka” od samego początku nie było zbadane pod względem 

finansowym i merytorycznym, prokuratura uznała, że nie ma sprawy, a Sąd Rejonowy w 

Nowym Mieście Lubawskim pod przewodnictwem sędziego Buchy uznał, że zażalenie nie jest 

zasadne. P. Kurowski powiedział, że on ze swojej strony zrobił wszystko, co można było zrobić. 

Jeżeli chodzi o sprawę roszczeniową wobec byłego dyrektora, Zgromadzenie Wspólników 

zdecydowało o tym, aby taką sprawę wytoczyć. Sprawa jest w toku. Biorąc pod uwagę, że Sąd 

Rejonowy w Nowym Mieście Lubawskim w ww. sprawie postanowił tak, a nie inaczej, można 

się spodziewać negatywnego rozstrzygnięcia dla szpitala także w tej sprawie. Jeżeli chodzi o 

sprawy roszczeniowe wobec szpitala, na koniec 2019 r. były trzy takie sprawy (w 2018 r. było 

więcej, ale rozstrzygnięto je na korzyść szpitala). Wiadomo, że szpital ma stosowne 

ubezpieczenia. Roszczenia pacjentów to codzienna rzecz. Każdy ze szpitali się z tym boryka, 

szczególnie jeżeli chodzi o oddziały położnicze. Nie ma lekarzy ginekologów, a rolą państwa 

jest umiejętnie sterować systemem specjalizacji. Sprawy roszczeniowe były i będą. Szpital 

musi mieć ubezpieczenie, dlatego w ostatnim czasie podwyższono stawkę, mimo, że rocznie to 

koszt ok. 40 tys. zł. Nasz szpital ma ok. 5 034 tys. zł zobowiązań, w tym wymagalnych – ok. 

498 tys. zł. Są szpitale, które mają 0 zł zobowiązań i są takie, które mają 5,5 mln zł zobowiązań 

wymagalnych. Szpitale starają się przekształcać zobowiązania wymagalne w niewymagalne, 

renegocjują umowy kredytowe itd. Jednak w tej chwili banki nie chcą współpracować z ochroną 

zdrowia. Szpitale mają duże trudności z dostawami leków, bardzo podrożały antybiotyki.  
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Z drugiej strony – nie ma ruchu w zwiększeniu nakładów na działalność szpitali. Szpitale 

zawieszają działalność niektórych oddziałów. To jest gorsze niż epidemia koronawirusa. P. 

Kurowski podziękował za to, że powiat wspomaga finansowo szpital, bo trzeba dbać o to, by 

go utrzymać. Następnie p. Kurowski poprosił o wyświetlenie ostatniego slajdu prezentacji. 

Wyraził zdziwienie, że radny Łydziński nie zapyta  przedstawicieli Prawa i Sprawiedliwości 

gdzie są pieniądze na ochronę zdrowia. Jeżeli budżet NFZ na leczenie szpitalne przewiduje taką 

samą kwotę na 2020 r. jaka była przewidziana na 2019 r., jak można z tego żyć? Podsumował, 

że gest wyświetlony na slajdzie to gest dla pacjentów i ochrony zdrowia.    

Radna Barbara Grzywacz powiedziała, że nie wie czy to zarzut czy powątpiewanie, że Zarząd 

Powiatu robi cokolwiek, żeby w szpitalu zadziało się lepiej. Radna zapewniła, że Zarząd nie 

spotyka się raz w miesiącu jak jest sesja, ale jak jest potrzeba, to spotyka się kilka razy  

w tygodniu. Członkom Zarządu ta sytuacja bardziej spędza sen z powiek, aniżeli radnym  

z Klubu PiS, bo zmagają się z tym na co dzień, na bieżąco są w kontakcie. Odnosząc się do 

wypowiedzi pani Ordynator, radna wyraziła współczucie dla lekarzy szpitala i POZ-ów, że tak 

zostali zróżnicowani przez system. Wyraziła wielki szacunek dla lekarzy szpitala, że zostali w 

szpitalu, że świadczą swoje usługi. Robią to, co przysięgali uzyskując dyplom lekarza. 

Wyraziła nadzieję, że sytuacja szpitali się zmieni, bo musi. Wszystkich szpitali się nie zamknie. 

Radna odniosła się też do kwestii roszczeń wobec byłego dyrektora. Podziela zdanie Dyrektora 

szpitala jak to możliwe, że 520 tys. zł to niska szkodliwość czynu i sprawę się umarza. Jest to 

niebywała sprawa i niebywały wyrok. Jeżeli chodzi o oświatę, kiedyś oświata miała się bardzo 

dobrze. Zarządzający są praktycznie ci sami. Nikt nie pozwoliłby sobie na marnotrawienie 

pieniędzy. Kiedyś nie było nastawiania organu nadzorującego przeciw szkole. Było wzajemne 

zrozumienie. W tej chwili tak nie jest. W tej chwili się wzywa do organu nadzoru. To jest 

upokorzenie dla dyrektorów. Nastawia się ich przeciwko samorządom. Mówi się dyrektorom, 

że mają żądać pieniędzy, bo samorządy mają pieniądze.  

Radny Romuald Koszewski wyraził zdziwienie, że radny Łydziński w ogóle zabrał głos. Radny 

Koszewski na jego miejscu siedziałby cicho. Radny powiedział, że był w szpitalu i spotkał tam 

osoby z powiatu iławskiego, brodnickiego, działdowskiego oraz grudziądzkiego i ci pacjenci 

dziwią się, jak w naszym szpitalu udaje się, że na operację czeka się tydzień, bo u nich cztery 

miesiące. Radny Koszewski podkreślił, że to zasługa ludzi w białych kitlach, którzy mimo iż 

chcą dobrze zarabiać, zostają w szpitalu nowomiejskim, i dyrektora szpitala, który organizuje 

lekarzy. Radny zapytał dlaczego politycznie traktuje się oświatę i służbę zdrowia. Zapytał kiedy 

radni zaczną myśleć jak radni powiatowi. Radni nie są politykami, są samorządowcami.   
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Radny Marek Romanowski przywołał przykład szpitala z Działdowa. Podkreślił, że nic bardziej 

nie przekonuje jak konkretny przykład. Jeszcze niedawno w Działdowie panowało 

przekonanie, że nic nie da się zrobić ze szpitalem, dyrekcja jest wyjątkowa, najlepsza itd. 

Samorząd postanowił jednak coś z tym zrobić. Nie tak jak u nas, czekać aż Minister czy 

Dyrektor NFZ dołożą pieniędzy.  Po pierwsze – ogłoszono konkurs na wykonanie audytu. 

Audyt nie był aż tak drogi – kosztował ok. 40 tys. zł, przy czym szpital ten jest dwa razy 

większy od nowomiejskiego. Audyt trwał kilka miesięcy. Po wykonaniu audytu ogłoszono 

konkurs na dyrektora szpitala. I nie jest prawdą, że nie ma chętnych do zarządzania taką 

placówką. Zgłosiło się pięć osób, w tym jedna z Nowego Miasta Lubawskiego. Wybrano 

nowego dyrektora i po paru miesiącach zadłużenie przestało rosnąć.  Takie informacje radny 

pozyskał z pierwszej ręki tzn. od samorządowców z powiatu działdowskiego. U nas nie było 

najmniejszej próby poprawy sytuacji. Jeżeli jest poruszany temat sytuacji szpitala, od razu jest 

gotowa odpowiedź, że to wina Rządu, NFZ. Inne szpitale są tak samo finansowane, a potrafią 

się rozwijać. Radny podał przykład szpitala w Biskupcu. Radnym z Klubu PiS dobro szpitala 

też leży na sercu, ale nie mogą patrzeć na taką bezczynność. Radny Romanowski stwierdził, że 

audyt w naszym szpitalu może kosztować 20-30 tys. zł To tyle, ile wynosi rata najmu za 

„Jesionkę”. Radny złożył wniosek, żeby zrobiono audyt w szpitalu, bo nikt z radnych nie jest 

specjalistą, aby móc ocenić pracę dyrektora czy wskazać co należy zrobić, żeby szpital zaczął 

przynosić dochody. Od tego są firmy audytorskie. Oczywiście każdy szpital ma swoją 

specyfikę i możliwe, że audytorzy dojdą do wniosku, że w przypadku naszego szpitala nic się 

nie da zrobić. Na zakończenie radny stwierdził, że wyświetlony slajd był niesmaczny. 

Przewodniczący stwierdził, że jeżeli od dwóch lat budżet jest na tym samym poziomie, nie 

można mówić o złym zarządzaniu. 80% szpitali w kraju ma problemy finansowe, szczególnie 

te samorządowe. W budżecie państwa nie ma deficytu, ale deficyt jest w oświacie, służbie 

zdrowia. Podobne problemy mają gminy i powiaty. To się musi zmienić, bo finansowanie jest 

na tym samym poziomie, a koszty rosną.  

Radny Jacek Rydel zadał pytanie do sprawozdania dotyczące liczby przyjęć i odmów. W       

2019 r. było 6 300 przyjęć i 2 500 odmów. To prawie 1/3. Szpital jest wyremontowany, a ilość 

odmów pozostaje na tym samym poziomie. Radny poparł też wniosek o przeprowadzenie 

audytu w szpitalu. Ponadto zaapelował o nieporuszanie innych kwestii np. związanych ze 

szkołami, w punkcie dotyczącym sytuacji szpitala.  

P. Kurowski poinformował, że odmowy dotyczą przyjęć w izbie przyjęć, gdzie poprawiany jest 

stan zdrowia i pacjenci są wypisywani do domu. Nie wszyscy wymagają hospitalizacji. Jest to 

tańsze rozwiązanie jeżeli chodzi o leczenie niż kładzenie na oddział. |P. Kurowski dodał, że nie 
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ma nic przeciwko temu, aby w szpitalu przeprowadzić audyt, pod warunkiem, że ktoś za niego 

zapłaci, nie szpital. Odnośnie sytuacji szpitala działdowskiego – szpital ten ma 10 mln zł 

zobowiązań (szpital nowomiejski - 5 mln zł), w tym zobowiązań wymagalnych - 1,5 mln zł 

(szpital nowomiejski - 498 tys. zł) Jest to dwukrotnie większy szpital. Jednostkowe przykłady 

nic nie dają. Dyrektor poinformował, że wspólnie ze Starostą uczestniczył w wielu 

konferencjach poświęconych służbie zdrowia, ale nic z nich nie wynika. Organizacja  

i finansowanie w służbie zdrowia należy do państwa. Dodał, że został sprowokowany do 

pokazania ostatniego slajdu z prezentacji. Jeżeli do szpitala będzie podejście krytyczne, jeżeli 

powiat nie pomoże finansowo szpitalowi, to załoga bardzo szybko przejdzie do innych szpitali. 

Stwierdził, że przeprasza za ostatni slajd, ale nie do końca czuje się winny, bo pokazuje on 

sytuację w jakiej obecnie jesteśmy. 

Przewodniczący ogłosił 5 minut przerwy. 

/przerwa/ 

Przewodniczący wznowił obrady po przerwie.     

Radny Łydziński wyraził zadowolenie, że trwa dyskusja, bo jedynie dyskusja może 

doprowadzić do jakichś rozwiązań. Radni Klubu PiS próbują dyskutować merytorycznie, 

cytują cyfry, pokazują gdzie są jakieś mankamenty. Podziękował za głos radnego 

Romanowskiego. Natomiast druga strona nie jest w stanie prowadzić merytorycznej dyskusji, 

tylko wszystko przeradza się w polityczny atak. Wszystkie głosy, a szczególnie radnej 

Grzywacz, radnego Koszewskiego – to nie jest merytoryczna dyskusja, a polityczny atak. 

Ukoronowaniem ataku politycznego był slajd z prezentacji. To przerasta granice zdrowego 

rozsądku. Radny zaapelował, aby wrócić do merytorycznej dyskusji. Dodał, że druga strona 

była przyzwyczajona, że przez wiele lat nie miała żadnej opozycji. Wszyscy wiedzą, kto był  

u władzy w powiecie 5 czy 10 lat temu, kiedy powstały wszystkie zaszłości związane ze 

szpitalem. Kto wtedy był i podejmował decyzję. To się stąd wzięło, że w pewnym momencie 

zostały poczynione pewne zaniedbania i do dziś są tego konsekwencje. Radnym PiS zarzuca 

się upolitycznianie, podczas gdy ani słowa polityki nie padło ani w jego wystąpieniu, ani jego 

kolegów. 

Przewodniczący poprosił, aby radny wrócił do tematu i nie oceniał radnych. To nie jest punkt 

podsumowujący kadencje Rady. Przewodniczący oznajmił, że przywołuje radnego do 

porządku, jeśli nie zastosuje się, odbierze mu głos.   

Radny Łydziński zwrócił się do posła Zbigniewa Ziejewskiego. Podziękował mu,  że jest 

obecny na sesji. Wyraził nadzieję, że poseł zdystansuje się od formy dyskusji jaką 
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zaproponowali dziś radni PSL i będzie prowadził merytoryczną dyskusję. Radny zapytał jakie 

Poseł podejmie kroki w celu pomocy powiatowi nowomiejskiemu i naszemu szpitalowi.  

P. Kurowski poprosił, aby radni przyjrzeli się jeszcze slajdowi, który obrazuje sytuację 

finansową szpitala w ostatnich latach i zwrócili uwagę kiedy nastąpił zwał finansowy. 

Radny Jan Rochewicz powiedział, że chciał też się do tego odnieść. W 2010 i 2011 jeszcze było 

dobrze, w kolejnych latach straty nie były jeszcze duże, ale w momencie kiedy powiat pozyskał 

środki na oddłużenie szpitala, tak się jakoś zadziało, że wszyscy poczuli się pewnie i przestali 

kontrolować finanse szpitala. Dyrektor wspomniał o tym, że nie przeprowadzono analizy rynku 

jeżeli chodzi o przychodnię „Jesionka”. Radny zapytał kto był taki wspaniałomyślny i zaufał 

dyrektorowi, który nie musiał się znać na lokalnej sytuacji, bo sam pochodził z okolic Brodnicy. 

Nasi radni powinni uprzedzić o panujących tu relacjach, że nie jest łatwo wejść na obcy rynek, 

zwłaszcza gdzie są jakieś zaszłości społeczne. Gdyby nie te prawie 300 tys. zł rocznie, 

szpitalowi też byłoby łatwiej. Radny zapytał po co jest Rada Nadzorcza szpitala. Jest też 

Zgromadzenie Wspólników, które powinno szpitala pilnować. Zdaniem radnego przyczyną 

problemów jest „Jesionka”. Radny powiedział, że chciałby, aby się radni pochylili też nad 

oddziałem, który generuje największą stratę. Radny wyraził wolę udziału w spotkaniu kilku 

radnych z Dyrektorem NFZ. Dobrze by też było, gdyby chociaż raz na tej sali pokazała się 

Rada Nadzorcza szpitala.  

Radny Daniel Zdanowski stwierdził, że istotnie – radni nie są fachowcami w dziedzinie 

szpitala, ale z zestawień finansowych wynika jasno, kiedy nastąpiło załamanie i gdzie są 

największe straty. Jak szpital ma normalnie funkcjonować, skoro finansowanie ma na 

dotychczasowym poziomie, a koszty rosną dwu czy trzykrotnie. Radny Zdanowski dodał, że 

wspólnie z Posłanką Moniką Falej napisał interpelację do Ministra Zdrowia. Zawarto w niej 

m.in. prośbę o podjęcie działań w celu zwiększenia nakładów finansowych na szpitale. Jeżeli 

się to nie poprawi, to samorząd, w naszym przypadku – powiat, będzie musiał ratować szpital. 

Radny Wojciech Kozłowski powiedział, że dobrze, że radni dyskutują na temat szpitala, ale 

przykro, że w takiej formie. Odniósł się do zarzutów odnośnie bezczynności. Radny stwierdził, 

że nie ma legitymacji partyjnej, a dobro szpitala jest dla niego dobrem nadrzędnym i zawsze 

będzie o szpital walczył. Dodał, że chyli czoła przed osobami pracującymi w szpitalu. Dzięki 

temu, szpital jeszcze pracuje. Nie trzeba być wielkim ekonomistą, wszystko widać na 

zestawieniach finansowych. Rosną płace, rosną inne koszty, a kontrakt nie rośnie.   

Poseł na Sejm RP Zbigniew Ziejewski poinformował, że przed wyborami do Europarlamentu 

podpisany został pakt dla służby zdrowia. Finansowanie służby zdrowia miało się podnieść  

z 5% do 6,8%, a przynajmniej do 6%. Niestety tak się nie stało. Opozycja wniosła 500 
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poprawek do budżetu państwa na 2020 r. Poseł sam osobiście złożył dwie dotyczące Iławy.  

I wszystkie one poszły do kosza. Radny zapytał - jak tu nie mówić o polityce? Czy 225 posłów 

nie ma prawa głosu, nie ma prawa dyskutowania o kraju, o naprawie oświaty czy służby 

zdrowia? Ma prawo, żeby nie było takiej sytuacji jak w Nowym Mieście i wielu innych 

szpitalach powiatowych. W tej chwili na oświatę brakuje 14 mld złotych. Wsie nie chcą, aby 

zamykać ich szkoły. Wójtowie pytają – skąd wziąć środki? Na służbę zdrowia brakuje 15 mld, 

żeby się bilansowała. P. Ziejewski powiedział, że trzeba alarmować z powiatu, z gmin, że nie 

jest tak różowo. Złożył deklarację, że w przyszłym tygodniu spotka się z właścicielami 

budynku, w którym miała działać przychodnia „Jesionka”, żeby z nimi porozmawiać. Jeżeli 

mówi się o środkach na służbę zdrowia, teraz jest apel do Prezydenta RP, żeby zamiast 2 mld 

złotych na telewizję publiczną, przeznaczyć te środki na służbę zdrowia. UE na walkę  

z koronawirusem daje 230 mln euro, to jest 1 mld złotych. A u nas na telewizję publiczną 

przekazuje się 2 mld złotych. Czy tak ma być kreowany budżet? Poseł Ziejewski powiedział, 

że rosną płace, rosną też składki. Te pieniądze trafiają do budżetu państwa i powinny wrócić 

do służby zdrowia. Niestety nie wracają. Powiedział, że od każdego samorządowca słyszy, że 

jest źle. Zadeklarował, że jako Poseł będzie się starał być tu tak często jak to możliwe. Będzie 

przedkładał interpelacje samorządowców do Ministerstw, oby tylko Ministerstwa słuchały. 

Dodał, że musimy wszyscy razem działać na rzecz tego powiatu. Dziś rządzi jedna partia  

i rozdaje karty. Można rozmawiać z Senator Orzechowską, można jechać do NFZ i rozmawiać. 

Poseł jest na to otwarty. Dodał, że nie będzie uprawiał polityki, będzie walczył o nowomiejski 

szpital.    

P. Kurowski powiedział, że tych, którzy poczuli się urażeni za ostatni slajd, przeprasza. 

Zaapelował do radnych, Posła i Starosty o pomoc w rozwiązaniu problemu z karetką „S”.  

W tej chwili szpital musi wynajmować karetkę, to rodzi dodatkowe koszty (w skali roku to 

koszt ok. 50 tys. zł). Były podejmowane próby pozyskania karetki od Wojewody, trwa to już 

pół roku, bez odzewu. 

Poseł Ziejewski zadeklarował, że w przyszłym tygodniu rozpocznie rozmowy w sprawie 

„Jesionki”. Poprosił radnych z klubu PiS, aby udali się do Wojewody i zrobili wszystko, aby 

zorganizować karetkę dla nowomiejskiego szpitala To jest możliwe. 

Radny Rochewicz wyraził nadzieję, że jego postulat dotyczący wizyty w NFZ zostanie 

spełniony.  

Przewodniczący podziękował za wyczerpującą dyskusję i zamknął ten punkt porządku obrad. 
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Ad. 9 

Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Nowym 

Mieście Lubawskim w 2019 r. Sprawozdanie z efektów pracy organizatora rodzinnej 

pieczy zastępczej 

Sprawozdania stanowią załącznik nr 15 i 16. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś z radnych ma pytania do sprawozdania. Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 10 

Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku w 2019 r. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 17. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś z radnych ma pytania do sprawozdania. Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 11 

 Przerwa 

Przewodniczący ogłosił 5 minut przerwy.  

/przerwa/ 

Przewodniczący wznowił obrady po przerwie. 

Aktualnie na sali obrad obecnych jest 15 radnych. Nieobecna jest radna Grzywacz. 

Oprócz radnych na sali są obecni: Ewa Kalisz – Górzkowska, Sebastian Kiński, Maciej 

Sikorski, Anna Marchlewska – Barczewska, Joanna Robaczewska, Tomasz Rafalski, Beata 

Widźgowska, Barbara Orłowska. 

Ad. 12 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XV/93/2019 Rady Powiatu  

w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 12 grudnia 2019 r. w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej powiatu nowomiejskiego na lata 2020 – 2034 ze zm. 

(wraz z korektą) 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania.  

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 18. 

Uchwała nr XVIII/110/2020 została podjęta. Stanowi załącznik nr 19. 

Ad. 13 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów i wydatków w uchwale 

nr XV/94/2019 Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 12 grudnia 2019 r.  

w sprawie uchwalenia budżetu powiatu nowomiejskiego na 2020 r. ze zm. (wraz z 

korektą) 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. 
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Przystąpiono do głosowania. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 20.  

Uchwała nr XVIII/111/2020 została podjęta. Stanowi załącznik nr 21. 

Ad. 14 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do „Programu wyrównywania różnic 

między regionami III” w 2020 r. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 22.  

Uchwała nr XVIII/112/2020 została podjęta. Stanowi załącznik nr 23. 

Na salę obrad weszła radna Grzywacz. Aktualnie na sali obrad jest obecnych 16 radnych.  

Ad. 15 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XV/98/2019 Rady Powiatu  

w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 12 grudnia 2019 r. w sprawie ustalenia na rok 

2020 wysokości opłat za usuwanie pojazdów z dróg i ich przechowywanie 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Radca Prawny Maciej Sikorski wyjaśnił, że niektóre uchwały są poddawane dłuższej 

procedurze legislacyjnej. I tak było w tym przypadku - uchwała była poddana konsultacjom 

społecznym. W międzyczasie ukazał się tekst jednolity Ustawy - Prawo o ruchu drogowym. 

Radca poinformował, że w podstawie prawnej uchwały będzie wpisany ten tekst jednolity – 

Dz. U. z 2020 r. poz. 110.  

Przystąpiono do głosowania. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 24.  

Uchwała nr XVIII/113/2020 została podjęta. Stanowi załącznik nr 25. 

Ad. 16 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których 

właścicielem lub zarządzającym jest Powiat Nowomiejski oraz warunków i zasad 

korzystania z tych przystanków 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 26.  

Uchwała nr XVIII/114/2020 została podjęta. Stanowi załącznik nr 27. 
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Ad. 17 

Podjęcie uchwały w sprawie dofinansowania zadania związanego  

z funkcjonowaniem Biura Regionalnego Województwa Warmińsko – Mazurskiego  

w Brukseli w roku 2020 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały.  

Radny Łydziński zapytał czy p. Starosta potrafi wymienić chociaż jedno zdarzenie, które  

w jakiś sposób spowodowało coś pozytywnego dla powiatu. 

Starosta odpowiedział, że już rok temu informował radnego, że to nie chodzi tylko o powiat 

nowomiejski, ani tylko województwo warmińsko – mazurskie, ale cztery województwa 

ściany wschodniej. Chodzi o działalność Domu Polskiego, który służy załatwiającym sprawy 

w Brukseli. To chodzi też o negocjacje. Pytanie czy ktoś z powiatu z tego skorzystał, jest 

niepotrzebne i nieprzystające do sytuacji. 

Przystąpiono do głosowania. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 28.  

Uchwała nr XVIII/115/2020 została podjęta. Stanowi załącznik nr 29. 

Ad. 18 

Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Miejskiej Nowe Miasto 

Lubawskie zadania w zakresie prowadzenia powiatowej biblioteki publicznej w roku 

2020 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 30.  

Uchwała nr XVIII/116/2020 została podjęta. Stanowi załącznik nr 31. 

Ad. 19 

Podjęcie uchwały w sprawie oddania w najem powierzchni reklamowej na 

elewacji budynku administracyjno – biurowego przy ul. Grunwaldzkiej 3 w Nowym 

Mieście Lubawskim na czas nieoznaczony 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały.  

Radny Rochewicz zapytał czy jeśli nastąpi zmiana stawek za wynajem lokali, to ta umowa też 

zostanie zmieniona. 

Starosta odpowiedział, że jest to jakby bezterminowa zgoda, natomiast stawki są 

rewaloryzowane. Rada przekazuje niejako swoje uprawnienia na Zarząd.   

Przystąpiono do głosowania. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 32.  
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Uchwała nr XVIII/117/2020 została podjęta. Stanowi załącznik nr 33. 

Ad. 19a 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVII/106/2020 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 30 stycznia 2020 r. w sprawie zatwierdzenia projektu 

pod nazwą „Aktywizacja osób młodych pozostających bez pracy w powiecie 

nowomiejskim (V)” 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 34.  

Uchwała nr XVIII/118/2020 została podjęta. Stanowi załącznik nr 35. 

Ad. 20 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych 

Starosta odpowiedział, że radny Zdanowski otrzyma odpowiedź dot. autobusów w najbliższym 

możliwym terminie. W odpowiedzi na pytanie radnego Rochewicza Starosta wyjaśnił, że jeżeli 

chodzi o tę drogę, mieścimy się w pasie drogowym, jeżeli chodzi o samą jezdnię i chodniki.    

P. Robaczewska wyjaśniła, że jest tylko jedno miejsce gdzie w grę wchodziłby wykup, ale 

dotyczy to osoby fizycznej. Chodzi o miejsce po starej rampie kolejowej za Lipowcem.  

Starosta powiedział, że trzecie pytanie radnego Łydzińskiego zostało szeroko omówione. 

Dyrektor Szpitala i szefowa Sanepidu wystarczająco szczegółowo te sprawę omówili.  

Ad. 21 

Sprawy różne 

Radny Łydziński zapytał czy nie warto zainwestować parę złotych z najmu pomieszczeń w 

budynku przy ul. Grunwaldzkiej 3 i odnowić elewację tego budynku. Budynek jest przy drodze 

krajowej nr 15. Budynek jest dobrze widoczny, a wygląda dość obskurnie.  

Starosta odparł, że z reklam i czynszu nie osiąga się kilkuset złotych na remont, który pewnie 

tyle by kosztował, lekko licząc. Raczej trzeba mówić o koszcie rzędu miliona złotych. 

Radny Łydziński powiedział, że nie chodzi o remont całej elewacji. 

Starosta odparł, że jeśli ma wydać jakieś pieniądze, żeby to tylko pomalować, to nie wchodzi 

w grę. Kilka lat temu przygotowano dokumentację na remont budynku. Są tam jeszcze inne 

rzeczy do poprawki. Nie chodzi o to, żeby to zrobić, żeby ładnie wyglądało, a żeby zrobić 

porządnie – powiat nie ma pieniędzy. W grę wchodzi termomodernizacja obiektu. Starosta 

dodał, że nie załapiemy się na żaden program. Ogrzewanie jest już od jakiegoś czasu 

dostarczane przez centralną kotłownię, nie spełnimy żadnych warunków i kryteriów, żeby móc 

się ubiegać o dofinansowanie.  
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Radny Łydziński stwierdził, że budynek naprawdę źle wygląda, nie jest to żadna wizytówka. 

Poruszył też kwestię pisma, które radni otrzymali w materiałach sesyjnych /stanowisko 

Konwentu Powiatów Województwa Świętokrzyskiego  dotyczące wynagrodzeń pracowników 

samorządowych/. Radny zapytał czy nasz samorząd jakoś będzie odpowiadał na pismo – 

przyłączy się, negatywnie odniesie czy w ogóle nie zareaguje. 

Starosta odparł, że sprawa jest trochę bardziej złożona. W 2018 r. dokonano obniżki 

wynagrodzeń szefów samorządów. Jeżeli chodzi o pracowników, Starosta przekazał 

Skarbnikowi, że w takim tempie jak rosną pensje, trzeba też zacząć wynagradzać naszych 

pracowników, którzy wykonują odpowiedzialną pracę, odpowiadają dyscyplinarnie, 

finansowo, administracyjnie, są ludźmi wykształconymi, z określoną wiedzą. Aby wymagać od 

nich, trzeba też godziwie zapłacić. W piśmie też chodziło o to, aby dać swobodę samorządom 

w kształtowaniu wynagrodzeń. Chodzi tu głównie o szefów samorządów. Jeżeli ktoś jest 

powołany na określoną funkcję, to powinien godziwie zarabiać. I trochę wstyd, że prezydent 

RP ma taką, a nie inną pensję. Starosta powiedział, że na następną sesję można przygotować 

stanowisko w tej sprawie. Pytanie – czy radni klubu PiS je poprą. 

Radny Łydziński powiedział, że w piśmie jest położony nacisk na kształtowanie się 

wynagrodzeń członków zarządów powiatów, nagród itd. Była taka tendencja, że rady na 

początek, „na dzień dobry”, uchwalały nowemu wójtowi, burmistrzowi, wynagrodzenie  

w maksymalnej stawce. Jeszcze się nie wykazał, a już miał najwyższą pensję. Żaden 

pracodawca nie robi tak, że od razu daje maksymalne wynagrodzenie. 

Starosta odparł, że nie było to tak powszechne. Dodał, że jeżeli Rada miałaby takie stanowisko 

przyjąć, to nie chciałby sytuacji, że radni nie będą w tej sprawie jednomyślni, bo nie ma to 

wtedy sensu. Rozmawiamy o tym czy jest problem czy go nie ma. 

Radny Łydziński stwierdził, że on nie nalega, aby to stanowisko poprzeć. Zapytał tylko czy 

Zarząd planuje coś w tej sprawie robić czy tylko przyjmuje do wiadomości. 

Starosta odparł, że to działanie dotyczyłoby tylko wynagrodzeń Starosty i Wicestarosty, bo 

Członkowie Zarządu otrzymują dietę. Dodał, że takie stanowisko można poprzeć, ale tylko pod 

warunkiem, że radni będą w tej sprawie jednomyślni. Starosta powiedział, że starosta  

i wicestarosta nie otrzymują żadnych nagród, wyróżnień. Starosta otrzymał wynagrodzenie  

w 2014 r. Wyborcy tak na niego zagłosowali jak zagłosowali. Nie wypadało mu zawieźć i 

przyjął propozycję objęcia stanowiska na następną kadencję. Minęło 6 lat, w tym czasie jego 

wynagrodzenie nie wzrosło, a obniżyło się o 20%.  

Radna Grzywacz zapytała czy można wrócić do wynagrodzenia z 2014 r.  

Starosta odparł, że nie można. Obowiązuje rozporządzenie z określonymi stawkami.   
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Przewodniczący zapytał czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. Nikt się nie zgłosił.  

Ad. 22 

 Zakończenie obrad XVIII Sesji Rady Powiatu 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Powiatu Kazimierz Wiśniewski 

zamknął obrady XVIII Sesji szóstej kadencji Rady Powiatu.     

• Nagranie z sesji stanowi załącznik do protokołu. 

 

Protokół sporządziła:                  Przewodniczący Rady Powiatu 

             Ewelina Kubacka                           Kazimierz Wiśniewski 

 

 

      

 

           


